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 امریكایی ها همچنان
در انتظار »سورپرایز اكتبر« ترامپ

روزنامه وطن امروز نوشت: هر چه به 
انتخاب��ات  برگ��زاري  زم��ان 
رياس��ت جمهوري امريكا نزديك تر 
مي ش��ويم، فاصله ترامپ از بايدن در نظرس��نجي ها نيز بيشتر شده و 
احتمال پيروزي نامزد دموكرات ها بيشتر مي شود. ترامپ كه تا قبل از 
اينكه به مناظره انتخاباتي با بايدن برود و بعد از آن به كرونا مبتلا شود، 
به خوبي راه خود را براي در دست گرفتن كليد كاخ سفيد هموار كرده 
ب��ود، ب��ا س��رعتي عجي��ب در ح��ال از دس��ت دادن رأي خ��ود در 
نظرسنجي هاست، با اين  حال 20روز تا برگزاري انتخابات باقي مانده و 
در شرايطي كه ماه اكتبر به نيمه رسيده، هنوز هم  زمان براي رونمايي 
از شگفتانه ماه اكتبر او وجود دارد. برخي گمان مي كردند سورپرايز او 
تأييد واكسن كرونا باشد، تعداد ديگري از تحليلگران شكاك اما بر اين 
عقيده بودند كه خبر كرونا گرفتن ترامپ ش��گفتي ماه اكتبر اس��ت و 
مي تواند رأي او را در بين طبقات پايين جامعه امريكا كه خود با كرونا 

دست به گريبان هستند، بالا ببرد. 
كمپين ترامپ بعد از آن اعلام كرد غير از ايميل هاي كلينتون كه جنجال 
زيادي در سال 2016 به پا كرده بود، تصميم بر اين شده اسناد تحقيقات 
اف بي آي، از احتمال دخالت روسيه در انتخابات امريكا و ارتباط كمپين 
انتخاباتي ترامپ با روس ها را نيز منتشر س��ازد تا مردم و افكار عمومي 
متوجه شوند دخالت روسيه در انتخابات امريكا، توهمي بيشتر نبوده و 
به بهانه اي در دست دموكرات ها تبديل شد تا با آن ترامپ را در سال هاي 
ابتدايي فعاليتش در كاخ سفيد تحت فشار قرار دهند. حالا اما سؤال اين 
است، اين ايميل ها و اسناد مي تواند س��ورپرايز ماه اكتبر باشد و نتيجه 
انتخابات را به نفع ترامپ تغيير دهد؟ با گذشت تنها چند روز از منتشر 
شدن خبر احتمال انتشار اين ايميل ها در سايت وزارت خارجه امريكا 
توسط مايك پمپئو، هنوز واكنش مستقيمي از جانب كلينتون يا ساير 
افراد مؤثر در حزب دموكرات و كمپين انتخاباتي بايدن به اين خبر نشان 
داده نشده است. رسانه ها نيز زياد به اين موضوع نپرداخته اند و به نظر 
مي رسد همانطور كه رسانه هاي حامي ترامپ، از كنار خبر نيويورك تايمز 
مبني بر فرار مالياتي ترامپ گذشتند، رسانه هاي دموكرات نيز از كنار اين 
خبر مهم گذشتند، البته ترامپ سعي دارد به  صورت مرحله  به  مرحله اين 
ايميل ها را منتشر كند و مايك پمپئو مسئول مستقيم اين كار شده است. 
اين مسئله اما چندان هم در دل دموكرات ها ترس ولرز ايجاد نكرده است. 
تحليلگران وابسته به حزب دموكرات بيان كرده اند اين اقدام ترامپ در 
آستانه انتخابات ارزشي ندارد. آنها اعلام كرده اند ظاهراً ترامپ نمي داند 

با چه كسي رقابت مي كند و در چه سالي قرار دارد. 
........................................................................................................................

خواب جدید امریكا براي عراق
روزنامه خراسان نوشت: از مدت ها پيش 
ك��ه الحشد الش��عبي، با شكس��ت گروه 
تروريستي داعش و تقويت عراق در مقابل 
نقشه هاي امريكا براي تجزيه اين كشور بر اساس فرقه و قوميت، خواب 
و خيال هاي واشنگتن در عراق را نقش بر آب كرد، ائتلاف امريكا - رژيم 
صهيونيس��تي و عرب هاي مرتجع، جنگ رواني خود را عليه الحش��د 
الشعبی آغاز كردند اما پس از سفر اخير الكاظمي به واشنگتن اين جنگ 

رواني اوج گرفته است. 
در واقع پس از اين س��فر، حملات عليه پايگاه هاي نظامي و همچنين 
س��فارت امريكا در عراق افزايش داش��ته اس��ت؛ حملاتي كه امريكا 
گروه هاي مقاومت ع��راق را به انجام آن متهم و ب��ه تازگي اعلام كرده 
است سفارت خود را در بغداد، پايتخت عراق تعطيل مي كند، اما هدف 
امريكا از اين نمايش، ايجاد جوي براي معرفي الحشدالشعبي به عنوان 
يك گروه »شبه نظامي« با »سلاح هاي كنترل نشده« است. گروه هاي 
مقاومت اما نه تنها چنين اتهام��ي را رد مي كنند بلك��ه آن را اقدامي 
سازمان يافته از سوي مزدوران امريكا مي دانند كه با هدف بدنام سازي 
گروه هاي مقاومت عراق نزد افكار عمومي اين كشور و همچنين حملات 

جديد عليه اين گروه ها انجام مي شود. 
به گفته »كاظم الفرطوسي« سخنگوي گردان هاي سيدالشهدا وابسته به 
سازمان الحشد الشعبي، دلايلي وجود دارد كه ثابت مي كند سفارت امريكا 
در عراق از طريق مزدوران خود، حملات راكتي عليه اماكن ديپلماتيك از 
جمله سفارت خود امريكا را انجام مي دهد چراكه واشنگتن در پي برهم 
زدن وضعيت عراق و تحت تاثير قرار دادن افكار عمومي اين كشور است. 
واقعيت نيز اين است كه دولت امريكا همواره با متهم كردن گروه هاي 
الحشدالشعبي با نزديكي به ايران سعي مي كند فعاليت اين گروه ها را بر 
خلاف منافع مردم عراق و حاكميت اين كشور جلوه دهد و بغداد را تحت 
فش��ار بگذارد تا اين گروه ها را غيرقانوني اعلام كند. از سوي ديگر روند 
حملات مقاومت باعث شده است تا طرف امريكايي در جلسات مختلف 
با مقامات عراقي تأكيد كند كه هدفش خروج نهايي از عراق است. بدين 
خاطر است كه مقاومت عراق به صورت موقت حملاتش را متوقف كرده 
است. اين موضوع پس از دو هفته رايزني هاي سنگين در آستانه انتخابات 
امريكا و تعهد طرف امريكايي صورت گرفت. بر همين اساس، سخنگوي 
گردان هاي حزب الله عراق با بيان اينكه اي��ن آتش بس با هدف اعطاي 
فرصت به دولت عراق براي طرح ج��دول زماني جهت خروج نيروهاي 
امريكايي از كش��ور اس��ت، اعلام كرد، گروه هاي مقاومت با آتش بس 
مشروط و توقف حملات به نيروهاي امريكايي در عراق موافقت كرده اند 
و شامل همه گروه هاي مقاومت عراق به ويژه آن  گروه هايي مي شوند كه 

پشت حمله به نيروهاي امريكايي هستند. 
........................................................................................................................

خاموشي فعال
صبح نو در سرمقاله خود نوشت: گويي قرار نيست 
حواريون پاستور دس��ت از عناد نسبت به مجلس 
بردارند و  به جاي لفافه گويي و كنايه پراكني، مردانه 
 وارد ميدان ش��وند. يكي از اين حواريون كه به موجب س��بقه طولاني
 امنيتي - اطلاعاتي، يد طولايي در گرداندن واژه ها دارد، روز گذشته بار 
ديگر كلماتي را عليه رئيس مجلس رديف كرد. حسام الدين آشنا، مشاور 
ويژه حسن روحاني با اشاره به آغاز س��فرهاي انتخاباتي ترامپ و ايجاد 
مشابهت تلويحي اين سفرها با نظارت ميداني قاليباف، نوشت: »تقليد از 
ترامپ نشانه شجاعت نيست.« دولتي ها و رسانه هاي اصلاح   طلب حامي 
آنها كه در ماجراي بحث هاي اخير بر س��ر عقلانيت و شجاعت، قافيه را 
بدجور باختند، تلاش دارند به نحوي ديگر خود را بازيابند. به نظر مي رسد 
دولتي ها ك��ه جملگي نيروهاي آش��نا به قواعد جنگ رواني هس��تند، 
مي كوش��ند براي پرُ كردن خلأ قابليت مديريتي، نيش و كنايه ها را نثار 
رئيس مجلس و به طور كلي مجلس يازدهم كنند ت��ا تمركز آنها براي 
خدمت رساني به مردم مخدوش شود. هدف از اين به راه انداختن جنگ 
رواني، انداختن مجلس در چاله بي فايده بگومگوهاي سياسي است. شايد 
بهترين راه براي مقابله، »خاموشي فعال« يعني كار  كردن براي مردم به 

دور از جنجال هاي تبليغاتي باشد.

88498443سرويس  سياسي

قالیباف: اكنون اولویت قانونگذاران نظارت میدانی است 
از مجلس میان مردم می رویم تا تأثیر مصوبات خودمان را ببینیم

جلس�ه نهای�ي پیگی�ري و نظ�ارت میداني 
در  اس�امي  ش�وراي  مجل�س  رئی�س 
سیس�تان و بلوچس�تان ب�ا حض�ور جمعي 
انتظام�ي،  و  نظام�ي  فرمانده�ان  از 
در  مجل�س  نماین�دگان  و  مس�ئولان 
ت�الار ام�ام رض�ا)ع( زاه�دان برگزار ش�د. 
قاليباف صبح روز دوش��نبه 21مه��ر از طريق 
فرودگاه كنارك وارد سيستان و بلوچستان شد 
و نظارت ميداني اش را در اين استان با بازديد از 
ش��هر فرودگاهي چابهار آغاز كرد، او در جنوب 
سيس��تان و بلوچس��تان از مناطق حاشيه شهر 
زابل نظارت و بي واس��طه با مردم گفت و گو كرد 
و درددل ها و مش��كلات آنان را ش��نيد. بازديد 
از بيمارس��تان ايرانمهر، مرز كوهك و مدرس��ه 
شهيد مطهري سراوان، بيت مقام معظم رهبري 
و كارخانه بافت بلوچ ايرانشهر از ديگر برنامه هاي 
روز اول نظارت ميداني قاليباف در سيس��تان و 
بلوچستان بود. رئيس مجلس سپس در روز دوم 
نظارت ميداني در سيستان و بلوچستان از پروژه 
۴6هزار هكت��اري انتقال آب به سيس��تان، مرز 
ميلك، چاه نيمه زابل و دشت رباط خاش بازديد 
و ضمن گفت وگو با مردم، از نزديك مش��كلات 

آنان را رصد كرد. 
پس از اي��ن بازديدها نوبت ب��ه جمع بندي نهايي 
پيگيري ها رسيد كه بايد با حضور مسئولان استاني، 
اعم از مسئولان دولتي، نظامي و نمايندگان مجلس 
انجام شود، به همين منظور جلسه اي با حضور همه 
اين مس��ئولان و رئيس مجلس ش��وراي اسلامي 
برگزار شد، شايد كه قفل رس��يدگي به مشكلات 
استان سيس��تان و بلوچس��تان، پس از دهه هاي 

متمادي، محروميت و تبعيض باز شود. 
   قالیباف: سیستان و بلوچستان در برخي 

شاخص ها بسیار عقب است
رئيس مجلس شوراي اس��لامي در اين نشست با 
تقدير از ميزباني گرم مردم اين خطه گفت: يكي از 
اهداف ما در مجلس اين است كه نهاد مجلس را به 
حمايت تك تك نمايندگان كه متعلق به بخشي از 

اين سرزمين هستند، پاي كار بياوريم. 

وي ادام��ه داد: هدف بعدي اولوي��ت دادن نظارت 
ميداني بر قانونگذاري است، چراكه در قانونگذاري 
مش��كلي نداريم، در بخش قانون متورم هستيم؛ 
قانون هايي كه زمينه اجرايي نداشته يا اينكه زمينه 
داشته ولي دستگاه ها آن را در معطلي قرار داده اند. 
قاليباف افزود: حرف ما اين است كه اين استان 
نسبت به بقيه نقاط كشور، در برخي شاخص ها 
بس��يار عقب مانده و توجهي به آن نشده است. 
مجلس به عنوان جايي كه برنامه تنظيم و بودجه 
تصويب مي كند، حتماً بايد نظ��ارت ميداني را 
در دس��تور كار خود قرار دهد. در بودجه  تلاش 
مي كنيم كه بودجه را با اين ش��اخص ها ببنديم 
و مصمم هستيم اصلاح س��اختار بودجه اتفاق 
بيفتد كه البته يك س��اله قابل انجام نيست، اما 
به دس��تور مقام  معظم رهبري مجلس يازدهم 
مصمم اس��ت در بودجه 1۴00 اين اقدام را كه 
بايد در س��ال ۹۸انجام مي ش��د، انجام دهد تا 
اي��ن عقب ماندگي ها جبران ش��ود. اگر نتوانيم 
ظرفيت ه��ا را وارد م��دار كنيم از ضع��ف ما در 

نظارت است نه به دليل نبود امكانات. 
   توضیحات قالیباف درباره اهمیت نظارت 

میداني
قاليباف گفت: نياز اس��ت برخي احكام بر اس��اس 
ش��رايط هر خطه و به صورت استاني نوشته شود، 
يكي از ثمرات نظارت ميداني اين است كه از مجلس 
بين مردم برويم و اث��رات آنچه را تدوين و تصويب 
كرديم ببينيم، پروژه هاي زيادي مي توان نام برد كه 
پولش تمام شده يا روي كاغذ به بهره برداري رسيده 

اما در عمل تكميل نيست. 
وي گفت: عادت كرده ايم هر پروژه اي را مي خواهيم 
انج��ام دهي��م دنب��ال بودج��ه دولتي باش��يم و 
از ظرفيت ه��اي نهاده��اي عموم��ي و بنگاه هاي 
اقتصادي غافل هس��تيم، آن هم در ش��رايطي كه 
شاهد تحريم هاي ظالمانه هستيم، البته ريشه همه 

مشكلات ما تحريم نيست. 
   استاندار: كارهاي انجام شده در شأن مردم 

و نظام نیست
احمدعلي موهبتي، استاندار سيستان و بلوچستان 

هم در اين نشست گفت: در شمال و جنوب استان 
كارهايي در حال انجام است كه البته در شأن نظام 

و مردم نيست. 
استاندار سيستان و بلوچستان البته دليل اين امر را 
تحريم ها مي داند، اما قبل و بعد تحريم ها تاثيري در 
وضعيت استان نداشته و فقط از »بد« اوضاع »بدتر« 
شده است. در واقع استاندار صرفاً دولت را نمايندگي 
مي كند و از نمايندگي مردم غافل شده است. او البته 
در پايان تقاضاي بودجه بيش��تر مي كند و در واقع 
نشان مي دهد همه چيز هم تقصير تحريم ها نيست: 
»اميدوارم مباحث استان به گونه اي مطرح شود كه 
هم در بودجه ۹۹ و هم در برنامه هفتم توسعه توجه 
ويژه اي به سيستان و بلوچستان شود تا در پايان اين 

برنامه به ميانگين كشوري دست يابد.« 
   نماینده ولي فقیه: سفر رئیس مجلس

 نقطه امید در مردم ایجاد كرده است
آيت الله مصطف��ي محامي، نماين��ده ولي فقيه 
در اس��تان نيز در اين نشس��ت گف��ت: با وجود 
همه تحريم ها كار نش��دني نيس��ت، مي توانيم 
با توكل به خدا، تلاش و كار رش��د سيس��تان و 
بلوچس��تان و رفع محروميت ها را شاهد باشيم 
كه تحقق آن نيازمند عزم ملي و حمايت مجلس 
و دولت است. با سفر رئيس مجلس به سيستان و 
بلوچستان نقطه اميد در مردم ايجاد شده است، 
اميدواريم اين اميد و نظارت ها به نتيجه برسد و 
شاهد تحولي در بودجه سال آينده و توسعه اين 

استان باشيم. 
حبيب الله دهمرده، نماينده مردم زابل در مجلس 
شوراي اسلامي هم بيان كرد: وسعت سيستان 
و بلوچستان به اندازه چند استان و بودجه اي كه 
به آن اختصاص مي يابد، اندك است. انتقال آب 
از درياي عمان و چاه هاي ژرف در رفع مش��كل 
كم آبي اين استان مثمر است، ضرورت دارد كه 
مش��كلات طرح ۴6هزار هكتاري انتقال آب به 
اراضي سيس��تان رفع و اين پروژه تكميل شود. 
لازم است به ايجاد و تكميل كارخانه هاي كوچك 
و بزرگ، پيگيري حقابه، بهره مندي از انرژي هاي 
نو، تصويب منطقه آزاد سيستان، ايجاد سازمان 

عمران سيس��تان و رفع مش��كلات راه ها توجه 
ويژه اي شود. 

   نگاه امنیتي به استان باید تغییر كند
فداحس��ين مالك��ي، نماين��ده م��ردم زاهدان 
در مجلس ش��وراي اس��لامي هم با بيان اينكه 
پرچم محروميت بيش از ۴0س��ال بر دوش ما 
سنگيني مي كند، گفت: شاخص هاي سيستان و 
بلوچستان با ديگر استان ها فاصله دارد، تحريم 
امريكا سخت اس��ت اما بدتر از آن خودتحريمي 
خودمان اس��ت، در حالي كه 16 استان ايران با 
1۵كشور همسايه هستند. ديپلماسي اقتصادي 
نقش اساسي در كش��ور دارد كه در دستور كار 
اس��ت، مرزها هميشه فرصت اس��ت، اما از اين 
فرصت در كشور و اس��تان نتوانسته ايم استفاده 
كنيم، ب��ا توجه ب��ه برنامه توس��عه تج��ارت از 
سيستان و بلوچستان نگاه امنيتي به اين خطه 
بايد تغيير كند و به س��متي برود كه به اقتصاد 

كشور هم كمك كند. 
   در زمینه بهداشت مردم مجبور به مراجعه 

به استان هاي دیگر هستند 
حس��ين زهي، نماينده خاش هم گفت: خاش دو 
رودخانه دارد ولي وزير نيرو براي رفع مش��كل آن 
اقدامي انجام نداده اس��ت، ميرجاوه روي گنج آب 
خوابيده ام��ا از بي آبي رنج مي ب��رد و تفتان هم با 
اين مشكل دس��ت و پنجه نرم مي كند. در زمينه 
بهداشت مردم ما براي كوچك ترين مورد به ديگر 
استان ها مراجعه مي كنند كه علاوه بر رنج سفر بايد 

هزينه هاي اضافه را متحمل شوند. 
   نماینده مجلس: شاهد مهاجرت مردم 

از این استان هستیم
س��رگزي، ديگر نماينده مردم سيستان هم گفت: 
ش��اهد مهاجرت مردم از اين خطه هس��تيم و از 
سويي دليل بسياري از مشكلات عدم بهره مندي 
از دانش��مندان و نيروهاي مس��تعد اين استان در 

كرسي هاي ملي و استاني است . 
   نماینده مجلس: به صیادان و كش�اورزان 

مجوز داده نمي شود
معين الدين س��عيدي، نماينده مردم چابهار هم 
گفت: شاخص دسترسي مردم چابهار به آب سالم 
فقط 1۹درصد اس��ت و ۸1درصد مردم س��قايي 
آبرساني مي شوند، حتي يك كيلومتر لوله كشي گاز 
در جنوب استان انجام نشده است. فاضلاب براي 

مردم حوزه انتخابيه ام رؤياست. 
وي با بيان اينكه به صيادان مج��وز بهره برداري و 
براي اراضي كشاورزي مجوز داده نمي شود، اضافه 
كرد: مردم به رئيس مجل��س و اقدام هايي كه قرار 
است در راستاي توسعه انجام ش��ود، اميد دارند و 

اطمينان داريم اين اميد نااميد نمي شود. 
  نماین�ده مجلس: طرح۴۶ه�زار هكتاري 
انتقال آب به اراضي كش�اورزي سیس�تان 

مشكل دارد
سيدجواد ساداتي نژاد، رئيس كميسيون كشاورزي 
هم بيان ك��رد: در دو روز گذش��ته ۹منطقه مورد 
بازديد تيم اين كميس��يون قرار گرفت و مسائلي 
كه از قبل مورد عنايت بود، بررس��ي ش��د. نظارت 
ميداني تاثيرگذاري بيش��تري دارد كه در نتيجه 
آن شاهد تحرك ويژه اي در شاخص هاي مختلف 

استان خواهيم بود. 
وي گفت: طرح ۴6ه��زار هكتاري انتق��ال آب به 
اراضي كشاورزي سيستان به عنوان هديه رهبري 
به اين خطه با مش��كلاتي چون حقابه، اشكال در 
نظام بهره برداري و اي��رادات فني مواجه بود كه به 

صورت ويژه براي رفع آن اقدام  مي شود.  

امیر نصیرزاده:
نیازمندي هاي دفاعي را با بهترین كیفیت 

تولید مي كنیم
س�ازمان تحقیق�ات و جه�اد خودكفایي»نهاج�ا« ب�ا هم�كاري 
س�ازمان ها و موسس�ات علم�ي همس�و، اكث�ر نیازمندي ه�اي 
صنع�ت دف�اع هوای�ي را ب�ا بهتری�ن كیفی�ت تولی�د مي كنند. 
به گزارش مهر، امير عزيز نصي��رزاده فرمانده ني��روي هوايي ارتش و 
هيئت هم��راه از روند اجراي��ي پروژه هاي مش��ترك و توانمندي هاي 
جهاد خودكفايي صنايع الكترونيك شيراز در حوزه هاي هوايي بازديد 

كردند. 
در اين بازديد، امي��ر نصيرزاده ابتدا ضمن بازديد از س��امانه هاي رادار 
هواپايه، الكترونيك هوايي، موقعيت هواپيما، ناوبري، جنگ الكترونيك 
و تجهيزات فرودگاهي با مديران ط��راح صنعت دفاع هوايي از نزديك 

بحث و تبادل نظر كرد. 
فرمانده ني��روي هوايي ارتش در ادامه ضمن تقدير و تش��كر از صنايع 
الكترونيك ش��يراز و همكاري هاي صميمانه با س��ازمان تحقيقات و 
جهاد خودكفايي نيروي هوايي، گفت: تلاش شبانه روزي همه عزيزان 
ما در عرصه هاي مختلف دفاعي نشان از اقتدار كامل دفاعي در مقابل 
تحريم هاي ظالمانه دش��منان دارد و به لطف خدا سازمان تحقيقات و 
جهاد خودكفايي نيروي هوايي با همكاري سازمان ها و موسسات علمي 
همس��و، اكثر نيازمندي هاي صنعت دفاع هوايي را با بهترين كيفيت 
و مطابق اس��تانداردهاي جهاني توليد مي كنند و در اين عرصه كاملًا 

خودكفا هستيم. 
........................................................................................................................

 پیگیري حقوق سربازان 
وزیر دفاع را به مجلس كشاند 

نماین�ده م�ردم ته�ران در مجلس از كلی�د خوردن س�ؤال خود 
از وزی�ر دف�اع درب�اره حق�وق پرداختي به س�ربازان خب�ر داد. 
به گزارش تسنيم، علي خضريان نماينده مردم تهران در مجلس از طرح 
سؤال خود از امير حاتمي وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح درباره 

حقوق دريافتي سربازان وظيفه خبر داد. 
وي افزود: در مواد ۴۹ و ۵0 قانون خدمت وظيفه عمومي در خصوص 
حقوق سربازان وظيفه، به صورت شفاف نحوه محاسبه حقوق سربازان 
مشخص شده است كه در حال حاضر حقوق دريافتي سربازان وظيفه 

با قانون فاصله زيادي دارد. 
نماينده مردم تهران در مجلس ادامه داد: در شرايط حال حاضر و با توجه 
به وضعيت اقتصادي و تورم فزاينده در كش��ور كه مشكلات معيشتي 
فراواني را براي عموم جامعه خصوصاً اقشار ضعيف فراهم كرده است و 
سربازان در حال خدمت نيز عموماً از قشر ضعيف و آسيب پذير جامعه 
محسوب مي شوند. با استناد به اظهارات رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح 
به س��ربازان وظيفه تنها 13 درصد از حقوق مصوب تمامي س��ربازان 
پرداخت مي شود كه اين ميزان حقوق پرداختي به سربازان حتي كفاف 
مايحتاج روزانه و هزينه رفت و آمد ايش��ان به محل خدمتشان را هم 
نمي دهد، اين شرايط را براي س��ربازي كه متأهل و سرپرست خانوار 

باشد بسيار سخت تر خواهد كرد. 
خضريان بيان داش��ت: از آنجا كه يكي از رس��الت هاي وزارت دفاع و 
پشتيباني نيروهاي مسلح، پشتيباني از نيروهاي مسلح كشور است و 
مواد ۴۹ و ۵0 قانون خدمت وظيفه عمومي، دولت را بر پرداخت 60 تا 
۹0 درصد حقوق پايوران به سربازان مجرد و متأهل ملزم نموده است، 
تأمين بودجه مورد نياز به عهده وزارتخانه دفاع و پشتيباني نيروهاي 

مسلح است و بايد در اختيار نيروهاي مسلح قرار گيرد. 
رئيس كميته سياسي، نظامي و امنيتي كميسيون اصل ۹0 گفت: به 
عنوان نماينده مردم در مجلس شوراي اسلامي اين مشكل را در قالب 
س��ؤال از وزير دفاع مطرح كرده ام و اميدوار هس��تيم با همكاري اين 
وزارتخانه پرداخت حقوق س��ربازان وظيفه طبق قانون انجام پذيرد و 

بخشي از مشكلات اين عزيزان مرتفع شود. 
........................................................................................................................

بررسی اولویت های كمیسیون قضایي مجلس 
در دیدار با آیت الله رئیسی

نای�ب رئیس كمیس�یون قضای�ي مجل�س از دیدار اعض�اي این 
كمیس�یون در آب�ان م�اه ب�ا رئی�س دس�تگاه قض�ا خب�ر داد. 
به گزارش فارس، حجت الاسلام حسن نوروزي نماينده مردم رباط كريم 
در مجلس، گفت: اعضاي كميسيون قضايي مجلس در آبان ماه با آيت الله 

سيدابراهيم رئيسي، رئيس قوه قضائيه ديدار مي                                   كنند. 
وي افزود: در اين ديدار بناست رئيس قوه قضائيه گزارشي را از نحوه و 
ميزان اجراي قانون برنامه ششم توسعه در حوزه كاري قوه قضائيه به 

اعضاي كميسيون ارائه كند. 
نايب رئيس كميس��يون قضايي مجلس اظهار داش��ت: در اين جلسه 
همچنين اولويت هاي كاري كميس��يون نيز مطرح مي شود و مسائل 

مربوط به برنامه هفتم توسعه نيز مورد بحث قرار خواهد گرفت. 
........................................................................................................................

نایب رئیس كمیسیون امنیت ملي مجلس:
 خرید و فروش قانوني سلاح

 حق ایران است
ب�ه زودي تحریم ه�اي تس�لیحاتي ای�ران ب�ه پای�ان مي رس�د 
و م�ا ب�ه ص�ورت قانون�ي ح�ق خری�د و ف�روش س�اح 
داری�م و كس�ي نمي توان�د در ای�ن زمین�ه دخال�ت كن�د. 
به گزارش مه��ر، عباس مقتدايي نايب رئيس كميس��يون امنيت ملي 
مجلس با اش��اره به اينكه 2۷مهر تحريم تس��ليحاتي اي��ران به پايان 
مي رسد، گفت: جمهوري اسلامي ايران با پذيرش برجام، مجموعه اي 
از تعهدات نقد و فوري را پذيرفت اما در مقابل امتيازاتي كه قرار بود به 
ايران داده شود عمدتاً نسيه بود و قراردادي را منعقد كرديم به اميد اينكه 

در آينده امتيازاتي از اين طريق نصيب كشورمان شود كه نشد. 
وي متذكر شد: در طول سال هاي گذشته پس از انعقاد برجام، جمهوري 
اس��لامي ايران مطابق مقررات بين المللي عمل ك��رده اما بخش قابل 
توجه��ي از امتيازات و حقوق ايران از س��وي كش��ورهاي عضو برجام 

محقق نشد. 
نايب رئيس كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس تصريح 
كرد: با توجه به مفاد برج��ام، به زودي تحريم هاي تس��ليحاتي ايران 
خاتمه پيدا مي كند و جمهوري اسلامي ايران كاملًا قانوني مي تواند به 
كشورهايي كه علاقه مند و متقاضي هستند، سلاح بفروشد و در مقابل 
مي تواند سلاح و تجهيزاتي را كه در داخل كشور امكان ساخت آن وجود 

ندارد، خريداري كند. 
نماينده مردم اصفهان در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: امريكا 
از برجام خارج شده است و آنان تحت هيچ شرايطي نمي توانند درباره 
موضوعات مربوط ب��ه ايران از جمل��ه پايان تحريم هاي تس��ليحاتي 

اظهارنظر كنند.
 مقتدايي تأكيد كرد: جمهوري اس��لامي ايران كشوري مستقل است 
و همواره به تعه��دات بين المللي خود عمل كرده و اينك با دس��تِ باز 
مي تواند اقداماتي را كه بر اس��اس حقوق بين الملل ب��راي ايران مجاز 

شمرده شده است، عملياتي كند. 
تحريم هاي تسليحاتي ايران با گذشت پنج سال از تاريخ برجام بر اساس 
قطعنامه2231 شوراي امنيت سازمان ملل متحد پايان مي يابد و ايران 
مي تواند آزادانه به خريد و فروش اس��لحه به صورت قانوني در س��طح 

جهاني و با همپيمانان خود اقدام كند.

   گزارش  یک

   دفاعی

رئیس دفتر رئیس جمهوري رفع محدودیت هاي تس�لیحاتي 
از۲۷مهرماه را موفقیت بزرگ ای�ران در كارزار با امریكا عنوان 
ك�رد و گف�ت: از هفت�ه دیگ�ر محدودیت هایي ك�ه در زمینه 
صادرات و واردات تس�لیحاتي داش�تیم، برداش�ته مي شود. 
به گزارش ايرنا، محمود واعظي روز چهارش��نبه در حاشيه جلسه 
هيئت وزيران در جمع خبرنگاران درباره سفر اخير وزير امور خارجه 
به چين گفت: سفر وزير امور خارجه به چين سفر بسيار خوبي بود. 
در اين سفر درباره روابط كلان دو كشور، مسائل دوجانبه اقتصادي، 
سياسي و فرهنگي و همچنين درباره س��ند 2۵ساله بسيار جامع 
بحث و گفت وگو كردند. رئيس دفت��ر رئيس جمهوري تبادل نظر 
درباره مسائل منطقه را از ديگر محورهاي گفت وگوهاي ظريف در 
چين ذكر كرد و افزود: تحولات منطقه ما قطعاً هم براي ايران و هم 

براي چين مهم است. 
وي با بي��ان اينكه چين امروز چين گذش��ته نيس��ت، گفت: چين 
كش��وري اس��ت كه به دليل نوع ارتباط اقتصادي كه با بسياري از 
كشورهاي جهان دارد، امنيت و ثبات در كشورها براي آن اهميت 
دارد و جدي تر از گذشته مسائل را رصد و رايزني مي كند، به همين 
جهت چين، ايران را در مسائل مختلف اقتصادي و سياسي شريك 

خود مي داند. 
رئيس جمهوري افزود: در اين سفر وزير امور خارجه و مقامات چيني 
درباره برجام و س��اير موضوعات بين الملل��ي صحبت كردند كه در 
مجموع سفر موفقي بوده است، بر اس��اس گزارش آقاي ظريف در 

دولت، ان شاء الله گشايش خوبي در همه زمينه ها به وجود مي آيد. 
واعظي درباره ارس��ال فهرس��ت مديران متخلف به نهاد رياس��ت 
جمهوري هم گفت: اين موضوع مطلب جديدي نيس��ت. بر اساس 
قانون همه تخلفات كارمندان وزارتخانه ها و دس��تگاه هاي مختلف 
مورد بررسي قرار مي گيرد اما به دليل اينكه اعمال نفوذ و حق و ناحق 
نشود و به تخلفات مديران و كاركنان خوب رسيدگي شود از ابتداي 
قانون در نهاد رياست جمهوري كميته هاي مختلفي وجود دارد كه 
طبق روال به اين تخلفات رس��يدگي مي كنند و پرونده ها بررسي 

مي شود. خيلي از اينها هم مشكلي ندارند و در كميته حضور مي يابند 
و از خود دفاع مي كنند. 

رئيس دفتر رئيس جمهوري افزود: ارس��ال فهرست تخلفات اتفاق 
جديدي نيس��ت، يعني در دولت هاي مختلف هم��ه مديراني كه 
شكايتي عليه آنها ش��ده يا مشكلي داش��تند، پرونده آنها در ستاد 
رسيدگي به تخلفات رياس��ت جمهوري رس��يدگي مي شود، اين 
پرونده ها از سراسر كشور و از همه دستگاه ها و تمام وزارتخانه هاست و 
خيلي از اينها بعد از بررسي ها مشخص مي شود كه مشكلي ندارند. 

وي گفت: اين تعداد پرونده يك جا و يك مرتب��ه نمي آيند، هر چه 
هست، همان پرونده هايي است كه از هر جاي ديگر هم مي آيد كه 
در رسانه ها شنيدم. هر مديري در هر جا از يك رده بالاتر اگر تخلف و 
ادعايي درباره او وجود دارد، بايد در نهاد رياست جمهوري رسيدگي 
ش��ود، اين كار طبق روال انجام مي ش��ود، هيچ وقت هم فهرست 

نمي آيد و به صورت بخش بخش ارسال مي شود. 
واعظ��ي در خص��وص نامه رئي��س مجلس ش��وراي اس��لامي به 
رئيس جمهوري درباره برنامه و بودجه گفت: هميش��ه اينطور بوده 
كه در تصوي��ب بودجه بين دولت و مجلس با ه��م تفاهم، تعامل يا 
مذاكره مي كنند. اينطور نيس��ت كه دولت بخواهد چيزي كه مورد 
توافق با مجلس نيس��ت انجام بدهد و نه مجلس كاري مي كند كه 
مورد توافق با دولت نباشد. در همه دولت ها و همه مجالس همين 

گونه بوده است. 
وي بيان كرد: اين گون��ه نامه ها و تعامل ها هميش��ه ميان دولت و 
مجلس و ميان دولت و قوه قضائيه و دولت و ساير نهادهاي انقلابي 
و حاكميتي بوده است، اما اينكه اول خبر ارسال نامه را در رسانه ها 
مي خوانيم و بعد نامه را دريافت مي كنيم، بدعت جديدي است. رئيس 
دفتر رئيس جمهوري تصريح كرد: اصل مطلب كه بايد بيشتر به آن 
توجه شود اين است كه سياس��ت ما براي تصويب بودجه سياست 
همكاري و تعامل با مجلس و نه تبليغاتي است كه اين روزها مرتب 
براي هر كاري به راه مي اندازند.  واعظي درباره وصول نامه گفت: من 

هنوز نامه اي نديده ام. 

   از ابتكار عمل روسیه استقبال مي كنیم
رئيس دفتر رئيس جمهوري در پاس��خ به سؤالي درباره ابتكار عمل 
روسيه براي آتش بس در قره باغ گفت: از اينكه در منطقه ما جنگ و 
خونريزي نباشد، استقبال مي كنيم. اعتقاد ما بر اين است كه همه 
اختلافات و بحران ها نبايد راه حل نظامي داشته باشد و بايد راه حل آن 

مذاكره و گفت و گو بر اساس اصول شناخته شده بين المللي باشد. 
 واعظي اضافه كرد: موضع ما همواره در ارتباط با قره باغ اين بوده كه بايد 
تماميت ارضي كشورها بر اساس مرزهاي بين المللي به رسميت شناخته 
شود و مورد احترام قرار بگيرد. ما هميشه ضرورت پايان اشغال را گوشزد 
كرده ايم و فك��ر مي كنيم اگر دو طرف در اين چارچ��وب گام بردارند، 

مي توانيم در آينده شاهد استمرار اين درگيري و بحران نباشيم. 
وي با بيان اينكه لازمه هر گفت وگويي آتش بس اس��ت، گفت: ما از 
مذاكرات 10، 12ساعته در روس��يه و آتش بس استقبال مي كنيم 
و از ميانجيگري روس��يه هم تش��كر مي كنيم و اميدوار هستيم هر 
دو طرف به چهار قطعنامه اي كه درباره اين منطقه وجود داش��ته، 

متعهد باشند. 
رئيس دفتر رئيس جمهوري درباره پرداخت پول خارج از سيستم 
اداري براي ساخت ساختماني در دانش��كده شهيد بهشتي گفت: 
خيلي از دانش��گاه ها كه نيازمند هستند، رئيس س��ازمان برنامه و 
بودجه كمك كردند و كمك هم مي كنند. رقم آن هم مشخص است 
كه قرار بود س��خنگوي دولت رقم آن را اعلام كند. اگر بخواهيد در 
هر كدام از دانش��گاه ها فردي پيدا كنيد و بگوييد به خاطر آن پول 
دادند كه كار درستي نيست چراكه ما غير از دانشگاه به بيمارستان 
و خيلي جاهاي دولتي هم پول داده ايم. واعظي افزود: هر مبلغي از 
صندوق كه بخواهد پرداخت ش��ود بر اساس چارچوبي است كه ما 
خدمت رهبر معظم انقلاب نوشتيم و بر اساس دستوري كه ايشان 
دادند خرج مي شود، مگر مي شود هر كس��ي هر كاري بخواهد سر 
خود انجام دهد. وي ادامه داد: من از دانشگاه هم پرسيدم كه فرزند 
رئيس جمهوري در آنجا عضو هيئت علمي هستند كه مشخص شد 

اصلًا چنين چيزي نبوده است.

در حاشیه جلسه هیئت وزیران

واعظي: رفع محدوديت هاي تسليحاتي موفقيت بزرگ ايران است


